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Protokół Nr XXVIII/13  
 

             z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28. marca 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 8.40 do godz. 13.20. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 15 radnych (radny 
Krzysztof Musiał od godz. 9.25), sołtysi oraz: 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Maria Małasińska – podinsp. ds. księgowości budżetowej (w części obrad), 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik, 
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury, 
- Pan Sebastian Kiciński – podinsp. ds. przygotowania i realizacji projektów (w części 
obrad). 
             Otwarcia XXVIII sesji dokonał przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr 
Terlecki. Powitał wszystkich uczestników sesji, stwierdził kworum wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie odczytał niżej proponowany 
porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2013 – 2030. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy na 2014 rok 
środków stanowiących fundusz sołecki. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu lokali. 

8. Podjecie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłoszonych na XXVII sesji Rady Gminy 
Gnojno. 

11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 

               Po odczytaniu przez przewodniczącego ww. porządku obrad – radna Maria 
Woźniak zapytała, nawiązując do punktu 7-go, czy o terminie sesji została 
powiadomiona pani Pałygowa. 
              Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że zainteresowana została zawiadomiona o 
sesji telefonicznie. Dodała również, że sprawa najmu lokali była przedmiotem 
posiedzenia RS SP ZOZ.  
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              Kontynuując pani radna zapytała, dlaczego sesję zwołano na dzień, w którym 
przypadł Wielki Czwartek a nie na inny dowolny dzień tygodnia.  
               Pani wójt odpowiedziała, że wiele samorządów organizuje sesje w dniu 
dzisiejszym. Pan przewodniczący poinformował natomiast, że zaproszeni goście 
referujący zagadnienie związane z gospodarką ściekową na terenie gminy dysponowali 
wolnym czasem wyłącznie tuż przed świętami. 
               Następnie na wniosek przewodniczącego obrad wprowadzono po punkcie 9. – 
punkt 10 w brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Gnojno na rok 2013”.  
„Za” zmianą, o której mowa wyżej, głosowało 14 radnych. 
W drugiej kolejności odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem całościowego 
porządku obrad („za”  głosowało 14 radnych). 
 
Do punktu 2-go. 
 
                Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
                Ponieważ nikt nie zgłaszał uwag do protokołu Nr XXVII/13 z sesji Rady 
Gminy, odbytej w dniu 28. lutego 2013 r., przewodniczący obrad poddał protokół pod 
głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
Do punktu 3-go. 
 
                 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

              Sprawozdanie za miesiąc marzec, stanowiące załącznik do protokołu, 
odczytała pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy oraz pan Piotr Terlecki – 
przewodniczący rady.  

              Po przedłożeniu sprawozdania radny Stanisław Wcisło zapytał, jak będzie 
wyglądać realizacja projektu systemowego na 2013 rok dla 10 osób bezrobotnych. 
                 Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że projekt będzie realizowany przez 
GOPS oraz że wsparciem zostanie objętych 5 kobiet i 5 mężczyzn. Dodała ponadto, że 
więcej szczegółów na temat projektu przedstawią pracownicy Ośrodka. 
                 Potem pani radna Maria Woźniak oznajmiła, że na podmiotowej stronie BIP 
prowadzonego przez Urząd Gminy nie zostały opublikowane wszystkie zarządzenia za 
2012 rok. 
                 Do powyższego zagadnienia odniósł się pan sekretarz i poinformował, że 
wszystkie zarządzenia wydane przez Wójta Gminy Gnojno w 2012 roku zostały 
zamieszczone na stronie BIP. 
                 W dalszej części obrad głos zabrał pan Stanisław Klimczak – wicestarosta 
buski. Nawiązując do protokołu z poprzedniej sesji obiecał, że wszystkie uwagi, mniej 
lub bardzie słuszne, zgłoszone pod Jego adresem i PZD zostaną w przyszłości 
uwzględnione. Kontynuując poinformował że, z uwagi na ograniczone środki finansowe 
jakimi dysponuje powiat, nie uda się w bieżącym roku zrealizować wszystkich 
zaplanowanych inwestycji drogowych. W związku z tym wnioskował o partycypację w 
kosztach budowy odcinka drogi o długości 600 m Balice (od cmentarza) – Przyborów w 
kwocie 40.000 zł. Przewidywany koszt inwestycji – 95.000 zł. Pan starosta dodał także, 
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że remonty cząstkowe będą realizowane zgodnie z harmonogramem. Ponadto 
zadeklarował pomoc przy wypełnianiu wniosków o dopłaty bezpośrednie. 
Kończąc złożył wszystkim najserdeczniejsze życzenia: radosnych i ciepłych Świąt 
Wielkanocnych. 
              Następnie głos zabrała pani wójt i oświadczyła że, biorąc pod uwagę stan 
techniczny drogi oraz fakt, że będą z niej korzystać mieszkańcy  gminy, należałoby się 
przychylić do wniosku pana starosty. 
              Reasumując wniosek został zaopiniowany pozytywnie („za” wnioskiem 
głosowało 14 radnych). 
              Po głosowaniu pan przewodniczący rady, w imieniu samorządu, złożył panu 
staroście oraz pracownikom starostwa powiatowego życzenia z okazji zbliżających się 
Świąt Wielkanocnych: dużo zdrowia, radości oraz smacznego jajka. 
             W następnej kolejności pracownice GOPS, zgodnie z wcześniejszą 
zapowiedzią, wyjaśniły zasady dotyczące realizacji projektu systemowego na 2013 rok 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Pani Renata Janik- główna księgowa 
ośrodka poinformowała, że wsparciem zostanie objętych 10 osób: 6 mężczyzn i 4 
kobiety. Mężczyźni wezmą udział w praktykach zawodowych o specjalności – 
technolog robót wykończeniowych w budownictwie, natomiast kobiety – nowoczesny 
sprzedawca z obsługą kas fiskalnych. Dodała, że trwa nabór chętnych do udziału w 
projekcie, w którym mogą wziąć udział osoby bezrobotne oraz rolnicy. 
 
Do punktu 4-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
               Projekt uchwały wraz z objaśnieniami przedstawiła pani Maria Małasińska – 
podinsp. ds. księgowości budżetowej. Poinformowała, że uszczegółowiono dochody 
budżetowe a tym samym dostosowano WPF do Rozporządzenia Ministra Finansów z 
dnia 10 stycznia 2013. 
               W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0.  
Uchwała Nr XXVIII/182/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 5-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
               Analogicznie jak w punkcie 4. – projekt uchwały w wyżej wymienionej 
sprawie przedstawiła i omówiła zgodnie z załącznikami pani podinspektor. 
Pytania: 
- Radna Maria Woźniak – na podstawie jakiego dokumentu wprowadzono do budżetu 
dochody w kwocie 13.000,00 zł (dział 852 – pomoc społeczna)? 
- pani Maria Małasińska – wymienione dochody zostały wprowadzone na podstawie 
decyzji wydanej przez GOPS. Kwota ta stanowi równowartość nienależnie pobranych 
świadczeń. 
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- Radna Maria Woźniak – precyzując – czy ta kwota zostanie zwrócona przez osoby, 
które nienależnie pobrały różne świadczenia z pomocy społecznej? 
- Pani Maria Małasińska – tak; te osoby dokonują systematycznie zwrotu należności do 
GOPS, następnie GOPS zwraca pieniądze do urzędu gminy, a urząd gminy – do urzędu 
wojewódzkiego. 
- Prawnik – decyzje administracyjne dopuszczają ratalną spłatę należności oraz 
podlegają postępowaniu egzekucyjnemu.  
- Radny Stanisław Wesołowski – mam pytanie dotyczące załącznika Nr 2. Na jaki cel 
będzie przeznaczona kwota 9.000,00 zł - § 4170 – wynagrodzenia bezosobowe. 
- Pani Maria Małasińska – powyższa kwota zostanie przeznaczona na wynagrodzenie 
kierowcy autobusu. 
- Radna Maria Woźniak – z wiedzy, jaką posiadam wynika, że łączne wynagrodzenie 
kierowcy autobusu i wozu strażackiego miało wynosić 1.000,00 zł. 
- Pani Maria Małasińska – miesięczne wynagrodzenie kierowcy wynosi 1.040,00 zł 
brutto. 
- Radna Maria Woźniak – kierowca ma jedną umowę, ale obsługuje dwa samochody; ile 
wynosi jego wynagrodzenie na stanowisku kierowcy autobusu, a ile na stanowisku 
kierowcy wozu strażackiego? 
-Pani Maria Małasińska – kierowca zarabia odpowiednio – 615,00 zł  i 425,00 zł. 
- Radna Maria Woźniak - wobec tego, dlaczego kwota na wynagrodzenia została 
zawyżona o 1.620 ,00 zł? 
- Pani Maria Małasińska –  jest to kwota zaplanowana, która ulegnie weryfikacji            
w trakcie roku budżetowego. 
- Radna Maria Woźniak – czego dotyczy kwota 4.000,00 zł – różne opłaty i składki (§ 
4430). 
- Pani Maria Małasińska – wymieniona kwota zostanie przeznaczona na ubezpieczenie 
majątkowe oraz składki na rzecz innych jednostek. 
- Radna Maria Woźniak – dlaczego nie zaplanowano środków na wymienione cele        
w pierwotnym budżecie? 
 - Pani Maria Małasińska – zaplanowano, ale za mało. 
- Radna Maria Woźniak – według mnie kierowca autobusu powinien pobierać 
wynagrodzenie za swoją pracę w GZOS, a kwestie świadczenia usług na rzecz gminy   
powinny być regulowane poprzez wystawianie not wewnętrznych. Poza tym, aby 
wszystko było jasne i przejrzyste należałoby z kierowcą zawrzeć dwie umowy. Jedną z 
kierownikiem GZOS, natomiast drugą – z wójtem gminy.   
- Prawnik – aby rozwiać wszelkie wątpliwości należy zawrzeć w jednej umowie 
wynagrodzenie łączone: oddzielnie za czynności związane z obsługą autobusu i wozu 
strażackiego. 
- Przewodniczący obrad - ponieważ dzisiaj nie uda nam się rozwiązać tej kwestii 
proponuję, aby tym tematem zajęła się Komisja Budżetu i Finansów na najbliższym 
posiedzeniu. 
- Radny Władysław Strózik – panie mecenasie – podczas posiedzenia Powiatowego 
Zarządu OSP, którego jestem członkiem, poinformowano nas, że na terenie jednej 
gminy wszyscy kierowcy wozów strażackich muszą mieć takie same umowy. 
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- Prawnik – w każdej Komendzie Powiatowej obowiązują inne zasady. Ja wyraziłem 
swoją opinię, że mogą być dwie umowy lub jedna, w której będzie wynagrodzenie 
łączone ze wskazaniem źródła wydatków.      
           Podsumowując dyskusję na przedmiotowy temat postanowiono, zgodnie z opinią 
prawnika, że z kierowcą zostaną zawarte dwie odrębne umowy. 
           Kontynuując przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXVIII/183/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 6-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy na 2014 rok 
środków stanowiących fundusz sołecki. 
             Projekt uchwały odczytał i omówił pan sekretarz. Stwierdził m.in., że rada 
gminy jest ustawowo zobligowana do wyrażenia opinii na temat wyodrębnienia 
środków stanowiących fundusz sołecki w terminie do dnia 31 marca roku 
poprzedzającego rok budżetowy. 
W dyskusji uczestniczyli: 
- Sołtys z Pożóg – według mnie uchwała, nad którą rada proceduje, jest bardzo ważna       
dla lokalnej społeczności. 
- Radny Krzysztof Musiał – patrząc z punktu widzenia radnego i rady lepiej by było, 
gdyby te środki były skumulowane w budżecie gminy. Ale patrząc z drugiej strony, 
dzięki funduszowi sołeckiemu mieszkańcy mogą decydować o jego wydatkowaniu, 
mając wpływ na to, co się dzieje w ich sołectwie.  
- Radny Stanisław Wesołowski – nie zgadzam się z pierwszą częścią wypowiedzi 
mojego przedmówcy, ponieważ gmina zyskuje a nie traci, otrzymując z budżetu 
państwa zwrot, w formie dotacji celowej, części wydatków wykonanych w ramach 
funduszu. 
- Pan Marian Okraj – ustawa o funduszu sołeckim weszła w życie 20 lutego 2009 roku. 
Środki stanowiące fundusz sołecki to nie są pokaźne kwoty, ale wykorzystane w 100% 
pozwalają na zaspokojenie najpilniejszych potrzeb w danej miejscowości. Myślę, że 
rada podejmie słuszną decyzję w tej sprawie.  
            Z uwagi na brak pytań przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXVIII/184/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.  
            Po głosowaniu pani wójt poinformowała, że w punkcie 7. rada będzie 
podejmować uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu lokali z przeznaczeniem na punkt apteczny. 
W dyskusji głos zabrali: 
- Radny Władysław Strózik – w ubiegłym roku postanowili śmy przeznaczyć kwotę 
10.000,00 zł z funduszu sołeckiego na remont Ośrodka Zdrowia w Balicach. Pani 
dyrektor na posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ oznajmiła, że ośrodek nie będzie 
remontowany. Wobec tego na co mamy przeznaczyć zadeklarowana kwotę? 
- Wójt gminy – pani dyrektor nie powiedziała kategorycznie, że nie będzie żadnych 
remontów. Kwota 50.000,00 zł, jaką rada przeznaczyła dla SP ZOZ w formie dotacji 
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celowej, zostanie wykorzystana na informatyzację ośrodków zdrowia. Natomiast środki 
z funduszu sołeckiego zostaną wykorzystane zgodnie z uchwałą zebrania wiejskiego. 
Pozostaje tylko podjąć decyzję na jaki cel. 
- Radny Władysław Strózik – oprócz tego mamy jeszcze 6.000,00 zł, które wcześniej 
przeznaczyliśmy na remont ośrodka. 
- Pani wójt – zorganizujemy na miejscu spotkanie z udziałem panów radnych, pani 
dyrektor oraz kierownika referatu i wspólnie podejmiemy decyzję, co można zrobić za 
wymienioną kwotę. Jeżeli kwota, którą dysponujecie okaże się niewystarczająca na 
dokończenie pewnego etapu - brakującą kwotę dołożymy z budżetu gminy. 
- Radny Stanisław Wcisło – zebranie wiejskie, które o tym decydowało, ma 
świadomość,  że potrzeby remontowe ośrodka, nie tylko w Balicach, ale i w Raczycach 
i w Gnojnie, znacznie przekraczają możliwości funduszu sołeckiego. Ale to nie jest 
remont kapitalny, tylko cząstkowy. Poza tym byłem zdziwiony faktem, że inne sołectwa 
zadeklarowały dużo niższe kwoty, a zadania zaplanowane do realizacji zostały ujęte w 
budżecie gminy na bieżący rok. My zadeklarowaliśmy kwotę 16.000,00 zł i nie ma 
nawet wzmianki o remoncie. W związku z tym proszę o realizację uchwały zebrania 
wiejskiego. 
- Radna Maria Woźniak – wracając do tematu poruszonego przez panią wójt uważam, 
że na sesję należy zaprosić panią Pałygową. 
- Pani wójt – pod koniec ubiegłego roku pani Eugenia Pałyga złożyła podanie                
o przedłużenie umowy najmu lokalu użytkowego na okres 5 lat, uzasadniając swoją 
prośbę ubieganiem się o środki unijne na remont punktu aptecznego. Ponieważ pani 
Pałygowa nie załączyła dokumentów na potwierdzenie tego faktu – pozwoliłam sobie 
na zasięgnięcie informacji na ten temat. Okazało się, że pani Pałygowa nie spełnia 
podstawowego kryterium dotyczącego wieku beneficjenta. Aby aplikować o środki 
zewnętrzne trzeba mieć nie więcej niż 60 lat. W związku z tym  pani Pałygowa złożyła 
ponownie podanie z prośbą o wydzierżawienie lokalu na okres 3 lat. Po konsultacji        
z  Radą Społeczną SP ZOZ oraz mając na uwadze kończącą się kadencję rady – 
zaproponowaliśmy wydzierżawienie lokali w trybie bezprzetargowym na okres 2 lat. 
Po powyższym  wyjaśnieniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
             Po przerwie w sesji udział wzięli: pan Tomasz Kijowski – reprezentujący firmę 
GRUNDFOS – POMPY oraz pan Janusz Kuchnicki – reprezentujący firmę Eko – 
Systemy. 
            W pierwszej kolejności głos zabrał pan Tomasz Kijowski i zapoznał zebranych      
z ofertą firmy oraz dodał, że współpracuje ona z wieloma firmami budującymi 
oczyszczalnie ścieków. Następnie odniósł się do ostatniej koncepcji rozwiązania 
gospodarki ściekowej na terenie gminy. Zwrócił przy tym uwagę, że przy dokonywaniu 
wyboru należy mieć na uwadze zarówno koszty budowy, jak i eksploatacji. 
Zaproponował zaprosić do współpracy doświadczonego konsultanta, reprezentującego  
interes gminy, oraz wystosować zapytanie ofertowe. Kontynuując przedstawił slajdy 
pokazujące różne przykłady rozwiązań oczyszczalni ścieków.  
Dyskusja (pytania, odpowiedzi, sugestie) : 
- Radny Stanisław Wcisło – mam pytanie – czy pan się zapoznał z ostatnią koncepcją,   
w której oszacowano koszty budowy 4 oczyszczalni ścieków. I jak się to ma do kosztów 
urządzeń oferowanych przez pańską firmę? 
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- Pan Tomasz Kijowski – wycenę należałoby zaktualizować. Poza tym należy sobie  
zadać pytanie, czy państwa stać na budowę 4 oczyszczalni ścieków i ich utrzymanie. 
Moim zdaniem najbardziej zasadne byłoby wybudowanie 1 oczyszczalni                        
w miejscowości Raczyce (blisko rzeki), sieci kanalizacyjnej z Gnojna do Raczyc oraz 
rezygnacja z zamiaru modernizacji istniejącej oczyszczalni w Gnojnie. 
- Radny Stanisław Wcisło – pan sugeruje budowę 1 oczyszczalni w Raczycach.            
W koncepcji z 2007 roku również zaproponowano takie rozwiązanie z przesyłem 
ścieków z terenu całej gminy. W 2009 roku specjaliści opracowali kolejną koncepcję     
i zaproponowali 1 dużą oczyszczalnię w Raczycach oraz 2 lub 3 mniejsze w innych 
miejscowościach. Koszt realizacji wariantu I koncepcji opracowanej w 2012 r. wynosi 
23 mln zł, II wariantu – 25 mln zł, podczas gdy w opracowanej koncepcji w roku 2007 
szacunkowy koszt inwestycji obliczono na 59 mln zł, a w 2009 roku - na 56 mln zł. 
- pan Tomasz Kijowski – różnice w kosztach są znaczne, a ile kilometrów jest z Gnojna 
do Raczyc? 
- Przewodniczący obrad – 3 km w linii prostej 
- Pan Tomasz Kijowski – wobec tego należy sobie zadać pytanie, ile będzie kosztować 
3 km kanalizacji. Wówczas otrzymamy odpowiedź, czy modernizacja istniejącej 
oczyszczalni w Gnojnie ma sens. Ponieważ są aż 3 koncepcje musi być jedna osoba, 
dzięki której ruszycie z miejsca. Powinien to być ktoś niezależny, związany z gminą, 
ale nie związany z żadną firmą produkującą urządzenia dla oczyszczalni ścieków. 
- Pan Janusz Kuchnicki – różnice między koncepcją a projektem realizacyjnym są 
ogromne, zwykle na korzyść inwestora. Jak sami się państwo orientujecie, ceny 
poprzetargowe są o wiele niższe niż zakładane w koncepcji.  
- Radny Stanisław Wcisło – my nie mamy do panów żadnych zastrzeżeń. Prosiłem na 
ostatniej sesji o zorganizowanie spotkania, poświęconego wyłącznie kanalizacji. Bo nie 
oszukujmy się. Nie da się „wcisnąć” między punkty zagadnienia, którego realizacja  
będzie kosztować ponad 20 mln zł. Panowie, którzy byli autorami ostatniej koncepcji 
znali naszą sytuację finansową i byli zobowiązani do wyboru najkorzystniejszego dla 
nas rozwiązania. Przyjechali, przedstawili swoją koncepcję przekonując nas, że to jest 
dla nas najlepsze wyjście i jedyna słuszna droga. Tamci panowie są fachowcami, 
panowie jesteście fachowcami, ale my nie jesteśmy fachowcami. Wałkujemy ten temat 
drogi rok i nie posunęliśmy się do przodu nawet o krok. Zamiast, żeby nam się dzisiaj 
cokolwiek rozjaśniło na temat kanalizacji – mamy jeszcze więcej niewiadomych, a 
temat wzbudza coraz więcej kontrowersji. 
- Wójt gminy – proszę państwa  - nie znajdziemy takiej firmy, która nam przedstawi 
optymalne rozwiązanie, bo i tak podjęcie ostatecznej decyzji należy do nas. Lepiej się 
dobrze zastanowić i dokonać właściwego wyboru, niż działać pochopnie. Po prezentacji 
wariantowej koncepcji rozwiązania gospodarki ściekowej dla naszej gminy, byłam 
skłonna pójść w tym kierunku. Ale po rozmowie z panem Kijowskim zmieniłam zdanie 
i doszłam do wniosku że, biorąc pod uwagę położenie geograficzne gminy, 
wybudowanie 4 oczyszczalni będzie nieekonomiczne. Zarówno pod względem 
realizacyjnym, jak i eksploatacyjnym. Dlatego uważam, że należy pójść w kierunku 
budowy 1 dużej oczyszczalni, do której będą sukcesywnie podłączane 22 miejscowości. 
Natomiast w pozostałych 4 miejscowościach, tj. w Grabkach Małych, Jarząbkach, 
Zofiówce i Płośni zostaną wybudowane przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
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Jeżeli wyrazicie zgodę na taki wariant – zlecimy fachowcowi opracowanie projektu        
a następnie po skompletowaniu dokumentacji będziemy aplikować o środki unijne na 
jego realizację. 
- Prawnik – jeżeli mogę coś państwu doradzić - proponowałbym pójść w kierunku 
formuły zaprojektuj – wybuduj. Korzystając z tego systemu w pierwszej kolejności 
należy opracować program funkcjonalno-użytkowy, w oparciu o który znaleźć dobre 
rozwiązanie projektowe. Czyli nie dzielimy zadania, bo ta sama firma opracowuje 
projekt i realizuje inwestycję. Gdyby natomiast nie udało się pozyskać środków 
unijnych, można skorzystać z oferty koncesji na roboty budowlane i usługi. Wówczas 
firma dysponująca kapitałem wybuduje oczyszczalnię w oparciu o program 
funkcjonalno – użytkowy, którą będzie zarządzać przez określoną liczbę lat a gmina 
będzie sukcesywnie spłacać należności. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt – to, co pani powiedziała jest tylko 
uzupełnieniem tego, co powiedziałem wcześniej. Ja wiem, że rada podejmuje decyzje. 
Ale głosując za takim, czy innym rozwiązaniem chciałbym mieć świadomość, że leży 
ono w granicach możliwości gminy oraz mieć pewność, że jest rozwiązaniem 
najlepszym z możliwych. Koncepcja, którą przedstawili panowie z Krakowa ma się 
nijak do propozycji przedstawionej podczas dzisiejszej sesji. Tamta koncepcja zakładała 
II warianty rozwiązań i budowę 4 oczyszczalni, natomiast dzisiejsza - budowę 1 
oczyszczalni. 
- Przewodniczący obrad – jeden z wariantów tamtej koncepcji zakłada budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- Radny Stanisław Wcisło – ale nie jest to rozwiązanie podstawowe, bo zarówno I, jak i 
II wariant zakłada, że zdecydowana większość gospodarstw na terenie gminy zostanie 
podłączona do sieci. 
- Wójt gminy – pierwotnie zakładaliśmy podłączenie większości gospodarstw do 
oczyszczalni przydomowych, ale badania geologiczne zweryfikowały nasze plany. 
- Radny Stanisław Wcisło – zgadzam się z panią, że w niektórych miejscowościach 
trzeba było wykonać badania geologiczne, żeby się o tym przekonać. Ale są takie 
miejscowości, gdzie bez badań można stwierdzić, że przydomowe oczyszczalnie się nie 
sprawdzą. 
- Wójt gminy – zamierzamy wnioskować o środki unijne i musimy dysponować 
kompletną dokumentacją. 
- Radny Stanisław Wcisło – rozumiem, że muszą być badania i komplet dokumentów, 
ale są miejscowości, jak Janowice Poduszowskie czy Falki, gdzie w ogóle nie było 
badań. Więc jaka to jest koncepcja dla gminy? 
- Wójt gminy – autorzy koncepcji opracowali materiały na podstawie wykonanych 
badań. 
- Radny Stanisław Wcisło – proszę przeczytać koncepcję i wskazać, gdzie jest mowa, że 
w tych miejscowościach zostały zrobione badania. 
- Wójt gminy – z całą pewnością były robione badania. 
- Przewodniczący obrad – zgodnie z tym, co powiedział pan Kijowski potrzebujemy 
fachowca, bo żaden z nas nie ma monopolu na nieomylność. 
- Pan Tomasz Kijowski- my nie przedstawiamy państwu swojej koncepcji ani nie 
dokonujemy aktualizacji dotychczasowych opracowań. My tylko podpowiadamy,         
w którym kierunku należy pójść. 
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- Radny Stanisław Wcisło – wobec tego ja bym sobie życzył, żeby w dzisiejszej sesji 
uczestniczyli panowie z Krakowa i odnieśli się do pańskiej wypowiedzi, broniąc 
jednocześnie swojej koncepcji. My nie jesteśmy fachowcami. Raz nam się proponuje 
takie rozwiązanie, sugerując że jest najlepsze, innym razem – inne, a my mamy coraz 
większy mętlik w głowach. 
- Pan Janusz Kuchnicki – bardzo dobrze, że została opracowana koncepcja. Dzięki niej 
macie państwo pewien ogląd i wyobrażenie o problemie. Teraz należy wziąć pod 
uwagę uwarunkowania ekonomiczne i zastanowić się, ile oczyszczalni wybudować – 1 
czy 3. - Pan Tomasz Kijowski – a żeby się o tym przekonać należy wystosować zapytanie 
ofertowe. 
- Radna Maria Woźniak – szczerze mówiąc pogubiłam się w tym wszystkim. Ale do 
rzeczy. Zgadzam się z panem, że absolutnie nas nie stać na 4 oczyszczalnie. Już 
wielkim grzechem zaniedbania, naszym i naszych poprzedników, jest oczyszczalnia w 
Gnojnie, wykorzystana tylko w 30%. Nie zrobiliśmy nic w tym kierunku, żeby się 
mogły do niej podłączyć kolejne gospodarstwa z Gnojna. Dobrze wiemy, że 
przygotowanie dokumentacji jest pracochłonne i wymaga czasu. Dlatego musimy 
ruszyć z miejsca a nie zlecać opracowanie kolejnej koncepcji. Poza tym w 
miejscowościach, które spełniają określone warunki, należy rozpocząć przygotowania 
do montażu przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- Wójt gminy – nie będziemy zlecać opracowania kolejnej koncepcji. 
- Pan Tomasz Kijowski – jeśli się  określicie, czego chcecie – wtedy możecie wysłać 
zapytanie ofertowe do konkretnych firm. 
- Radny Stanisław Wcisło – przecież w opracowanych koncepcjach – oprócz sposobu 
rozwiązania problemu – zostały również oszacowane koszty. 
- Radny Krzysztof Musiał – z tego, co zrozumiałem potrzebna nam jest taka osoba, 
która w naszym imieniu dokona analizy opracowanych koncepcji i reprezentując nasze 
interesy podpowie, co jest dla nas najkorzystniejsze. 
- Radna Maria Woźniak – czy zlecono badania pod kątem możliwości dalszej 
eksploatacji oczyszczalni w Gnojnie? 
- Wójt gminy – ponieważ jest to kosztowna rzecz – na podstawie posiadanej 
dokumentacji fachowiec dokonał oceny i stwierdził, że stan techniczny oczyszczalni 
pozostawia wiele do życzenia a jej funkcjonowanie zawdzięczamy w dużej mierze panu 
Dworakowi. 
- Radny Jerzy Gierczak – to, co nam pan przedstawił - to jest kolejna koncepcja? 
- Pan Tomasz Kijowski – nie; macie dwie koncepcje i na ich podstawie należy 
przygotować zapytanie cenowe, konkretyzując potrzeby. 
- Radny Jerzy Gierczak – czy pan może przygotować taką wycenę? 
- Pan Tomasz Kijowski – jeżeli otrzymam zapytanie o konkretny system kanalizacji, 
przygotuję wykaz materiałów a firma, która jest gwarantem technologii, przygotuje ich 
wycenę w zależności od tego, na ile oczyszczalni się zdecydujecie. 
- Wójt gminy – na podstawie materiałów, które pan otrzymał – proszę o opinię na temat 
istniejącej oczyszczalni w Gnojnie. 
- Pan Tomasz Kijowski – jest to stary obiekt, który funkcjonuje w sposób 
nieprawidłowy. Dlatego należy dokonać przeglądu i wymiany starych urządzeń. Nie 
wiem natomiast, ile to będzie kosztować. 
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- Przewodniczący obrad – jeżeli zdecydujemy się – hipotetycznie – na 1 dużą 
oczyszczalnię ścieków w Gnojnie i zlecimy projektantowi opracowanie projektu ze 
wskazaniem konkretnej firmy -  jak się to będzie miało do przetargu, w którym zwykle 
uczestniczy wiele różnych firm? 
- Pan Tomasz Kijowski – można ogłosić przetarg nieograniczony w formule zaprojektuj 
i wybuduj, o czym wcześniej wspomniał pan prawnik. Należy tylko przyjrzeć się 
uważnie oferentom i sprawdzić ich referencje oraz zdobyte doświadczenie. Nie sądzę, 
żebyście państwo znaleźli firmę, która wybuduje oczyszczalnię i będzie ją 
eksploatować za cenę metra sześciennego ścieków. 
- Pan Sebastian Kiciński – jaki jest koszt oczyszczenia metra sześciennego ścieków? 
- Pan Tomasz Kijowski – cena zależy od zastosowanej technologii i wielkości 
oczyszczalni, i może wynieść od 0,50 zł do 9 zł. 
- Radny Stanisław Wcisło – powiedział pan, że może zrobić dla gminy zestawienie 
kosztów materiałowych. 
- Pan Tomasz Kijowski – po otrzymaniu zapytania, i szczegółowych danych 
dotyczących technologii, mogę wyliczyć koszty budowy kanalizacji. 
- Pan Janusz Kuchnicki – państwo musicie się skupić na realizacji koncepcji mieszanej 
przy której część gospodarstw zostanie podłączona do sieci a część – do przydomowych 
oczyszczalni. Mając dane możemy wyliczyć, ile to będzie kosztować a następnie 
wskazać firmę specjalizującą się w dofinansowywaniu tego typu projektów. 
- Pan Tomasz Kijowski – możecie również przygotować zapytanie ofertowe 
dwuwariantowe. Ze swej strony mogę zapewnić, że pomogę państwu w znalezieniu 
osoby, która będzie reprezentować wasze interesy i z wami ściśle współpracować. 
- Wójt Gminy – teraz czekam na konkretne propozycje i wskazówki z państwa strony. 
Opierając się natomiast na analizie opracowanych koncepcji uważam, że najbardziej 
ekonomicznym rozwiązaniem dla gminy będzie budowa 1 dużej oczyszczalni ścieków    
i montaż oczyszczalni przydomowych. 
- Pani sołtys z Rudy – czy w Wólce Bosowskiej i Rudzie będą montowane przydomowe 
oczyszczalnie ścieków i kiedy rozpocznie się realizacja projektu? 
- Wójt gminy – w tych miejscowościach będzie budowana kanalizacja sieciowa. 
- Przewodniczący obrad – odpowiadając dyplomatycznie na drugą część pani pytania 
należałoby powiedzieć, że od planów do realizacji daleka droga. 
- Wójt gminy –  inwestycję podzielimy na etapy i jej realizację  rozpoczniemy dopiero 
wtedy, kiedy skompletujemy dokumenty i wystąpimy o dofinansowanie unijne na 
kolejny okres finansowania czyli lata 2014-2020. Budowę przydomowych oczyszczalni 
będziemy realizować w formule zaprojektuj i wybuduj. 
- Radny Jerzy Gierczak – proszę o jakieś szczegóły dotyczące oczyszczalni                   
w Brzozówce. 
- Wójt gminy – byliśmy z propozycją podłączenia Wólki Bosowskiej i Rudy do tej 
oczyszczalni, ale okazało się, że jest za mała i nie może przyjąć więcej ścieków             
z zewnątrz. 
- Radny Jerzy Gierczak -  wobec tego trzeba wybudować 1 małą oczyszczalnię dla  tych 
dwóch miejscowości. 
- Wójt gminy – była mowa o jednej oczyszczalni w Raczycach, do której sukcesywnie 
będą podłączane kolejne miejscowości. 
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-Radna Maria Woźniak – i teraz nasuwa się pytanie – czy przy takim rozwiązaniu 
mieszkańców będzie stać na płacenie za ścieki. 
- Wójt gminy – mieszkańcy, którzy będą podłączeniu do przydomowych oczyszczalni 
też muszą płacić za zagospodarowanie odpadów komunalnych. 
- Radny Gustaw Treliński – panie przewodniczący - uważam, że nasza wiedza na temat 
kanalizacji jest wystarczająca, dlatego proponuję przejść do omawiania kolejnych 
punktów porządku obrad. 
 
Do punktu 7-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu lokali. 
         W związku z tym, że projekt ww. uchwały został szczegółowo omówiony przez 
panią wójt po punkcie 6. -  przewodniczący obrad poddał projekt pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0 
(radny Kazimierz Banasik opuścił salę obrad o godz. 11.20 i nie brał udział w tym 
oraz w kolejnych głosowaniach). 
Uchwała Nr XXVIII/185/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
         W ww. sprawie głos zabrał pan Mariusz Grunt i oznajmił, że rada w dniu 
dzisiejszym będzie procedowała nad dwoma, ostatnimi już, projektami uchwał dot. 
zagospodarowania odpadów komunalnych. Stwierdził, że dzisiejsza data nie jest 
przypadkowa, ponieważ w dniu 5. marca br. weszły w życie poprawki senackie oraz 
dodał, że pierwsza z uchwał stanowi uzupełnienie regulaminu. Kontynuując 
szczegółowo omówił zakres świadczonych usług w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę.  
Pytania: 
- Radny Tomasz Pasternak – czy w § 1 (pkt 1, lit. „a”) nie powinna być określona 
pojemność pojemnika i co z rodzinami wieloosobowymi. Czy od takich rodzin odpady 
zmieszane będą odbierane w ilości nie większej niż jednorazowa pojemność pojemnika? 
- Prawnik – regulamin w sposób szczegółowy reguluje powyższe kwestie. Poza tym taki 
zapis ma zachęcić mieszkańców do selektywnej zbiórki odpadów. 
- Pan Marian Okraj – kto będzie sprawdzał, czy w pojemniku znajdują się właściwe 
odpady. 
- Prawnik – w umowie zawartej z firmą, która wygra przetarg na odbiór odpadów, 
będzie rozdział dotyczący postępowania reglamentacyjnego. 
- Radna Maria Woźniak – po podjęciu uchwały trzeba będzie opracować dokumentację 
przetargową. Czy w związku z tym zostały skonkretyzowane warunki zapytania 
ofertowego? 
- Prawnik – proponowałbym ogłoszenie kompleksowego przetargu na odbiór                  
i zagospodarowanie odpadów. 
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- Radna Maria Woźniak – czy w specyfikacji przetargowej będzie zapis, że odbiór 
odpadów będzie się odbywał jeden raz w miesiącu? 
- Prawnik – specyfikacja musi nawiązywać do obowiązujących aktów prawa 
miejscowego. W harmonogramie będzie zapis, że w jednym wyznaczonym dniu będą 
odbierane odpady zmieszane, a w drugim dniu – selektywne. 
- Radna Maria Woźniak –  odbiór odpadów jeden raz w miesiącu w przypadku sklepów 
i pozostałych podmiotów będzie według mnie niewystarczający. 
- Prawnik – w naszym systemie znajdują się wyłącznie nieruchomości zamieszkałe. 
Natomiast podmioty odpowiedzialne za zarządzanie nieruchomościami 
niezamieszkałymi, do jakich zalicza się m.in. sklepy i szkoły, muszą we własnym 
zakresie zawrzeć umowy z firmą odbierającą odpady. 
- Radny Tomasz Pasternak – a co z pojemnikami? 
- Prawnik – nowelizacja ustawy w art.6 r daje gminom możliwość sfinansowania 
zakupu pojemników do odbioru  odpadów zmieszanych z opłaty śmieciowej. 
Odradzałbym jednakże takie rozwiązanie. Najlepiej by było, gdyby właściciel 
nieruchomości porozumiał się w tej kwestii z firmą, która wygra przetarg i zawarł  
umowę cywilno-prawną użyczenia lub dzierżawy. Można jeszcze rozważyć możliwość 
zaopatrzenia mieszkańców w worki na odpady, ale ponieważ jest to dodatkowe 
świadczenie - wiązałoby się z podwyżką opłaty śmieciowej. 
- Wójt gminy  - reasumując – firma, która wygra przetarg zaopatrzy mieszkańców w 
pojemniki i worki na odpady. 
          W związku z brakiem dalszych pytań – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się’ – 0. 
Uchwała Nr XXVIII/186/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 9-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości na 
terenie gminy Gnojno. 
            Pan przewodniczący, odnosząc się do powyższego tematu, zaproponował  
zorganizowanie zebrań wiejskich z udziałem pracowników gminy i wyjaśnienie 
sposobu wypełniania deklaracji. 
            Pan prawnik poinformował, że deklaracje składają wszyscy mieszkańcy gminy, 
a nie tylko osoby zameldowane, natomiast studenci i uczniowie mieszkający poza 
domem (w akademikach, internatach i na stancjach) – przedkładają zaświadczenia na 
potwierdzenie tego faktu. 
Dyskusja: 
- Radny Stanisław Wcisło – na str. 5 zał. nr 1 do uchwały jest zapis: „oświadczam, że 
dane zawarte w niniejszej deklaracji są zgodne ze stanem faktycznym”. Czy taki zapis 
jest wystarczający, aby pociągnąć osobę składającą deklarację  do odpowiedzialności? 
- Prawnik – deklaracja podatkowa, w której był zawarty zapis dotyczący 
odpowiedzialności karnej, została zaskarżona przez prokuratora. Żeby uniknąć tego 
typu sytuacji w powyższym projekcie zawarto cytowany wyżej zapis. 
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- Przewodniczący obrad – panie sekretarzu – proszę skserować wzór deklaracji                   
i przekazać wszystkim sołtysom. 
- Sekretarz gminy – kompletna uchwała w terminie 7 dni od sesji będzie ogłoszona na 
stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 
- Pani sołtys z Raczyc – z doświadczenia wiem, że większość deklaracji sołtysi będą 
wypełniać sami. W związku z tym należy zorganizować szkolenie dla sołtysów. 
- Wójt gminy – jeżeli jest taka potrzeba – w pierwszych dniach kwietnia zostanie 
zorganizowane szkolenie dla sołtysów na temat wypełniania deklaracji. 
- Pan sołtys z Kostery – panie przewodniczący – najlepiej by było, aby do każdej wsi 
przyjechał pracownik z urzędu gminy i wytłumaczył mieszkańcom, w jaki sposób mają 
wypełniać deklaracje. Bo znając życie – sołtys nie będzie dla nich osobą wiarygodną. 
- Wójt gminy – każda złożona deklaracja będzie weryfikowana w zakresie zgodności     
z danymi z ewidencji ludności. 
- Pani sołtys z Maciejowic – mieszkańcy już deklarują, że nie będą podpisywać 
kolejnych umów na wywóz śmieci. 
- Radny Tomasz Pasternak – a może lepiej wysłać deklaracje pocztą za zwrotnym 
potwierdzeniem odbioru? 
- Radny Stanisław Wesołowski – chciałem się z państwem podzielić taką refleksją. 
Myślę, że duża część osób nie będzie chciała odebrać deklaracji twierdząc, że w ogóle 
nie produkuje śmieci.  
- Wójt gminy – takim osobom wyślemy druki deklaracji pocztą. 
- Prawnik – z deklaracjami śmieciowymi jest podobnie, jak ze składaniem zeznań o 
wysokości dochodu. Niezłożenie zeznania podatkowego jest zagrożone sankcją karno 
skarbową, natomiast w razie niezłożenia deklaracji śmieciowej – Wójt Gminy w drodze 
decyzji określi wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
- Radny Gustaw Treliński – czy jedna deklaracja będzie przypisana dla jednego domu? 
- Prawnik – osoby tworzące dwa odrębne gospodarstwa domowe otrzymają dwie 
deklaracje. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – na podstawie dotychczasowych doświadczeń wiem, 
że co najmniej 20% mieszkańców nie podpisze deklaracji, dlatego najlepiej by było 
wysłać druki pocztą. 
- Przewodniczący obrad - zostanie sporządzona lista mieszkańców dla każdego 
sołectwa i jeżeli ktoś jej nie podpisze to będzie oznaczać, że nie przyjął deklaracji. 
Takimi osobami zajmie się urząd gminy. 
- Prawnik – deklaracja jest dokumentem urzędowym i jej nieprzyjęcie i niezłożenie 
będzie skutkować wydaniem decyzji zastępczej. 
- Pan sołtys z Woli Bokrzyckiej - a co z osobami, które zamieszkują daną 
nieruchomość, ale nie są jej właścicielami? 
- Prawnik – ale są najemcami albo posiadaczami. 
        Po wyczerpaniu dyskusji na przedmiotowy temat przewodniczący poddał projekt 
ww. uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się”- 0. 
Uchwała Nr XXVIII/187/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 10-go. 
        
           Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gnojno na rok 
2013”. 
          Projekt uchwały, o którym mowa wyżej, omówił sekretarz gminy – pan Piotr 
Bębas i dodał, że Program opieki nad zwierzętami jest taki sam, jak w roku ubiegłym. 
Następnie poinformował, że projekt Programu został pozytywnie zaopiniowany przez 
powiatowego lekarza weterynarii. 
         Radny Stanisław Wcisło zapytał, ile odłowiono bezdomnych zwierząt w roku 
ubiegłym na terenie gminy. 
         Do powyższej kwestii odniósł się pan sekretarz i odpowiedział, że ani jednego. 
         Radny Jerzy Gierczak zapytał z kolei, do kogo należy zgłaszać przypadki 
bezdomnych zwierząt 
         Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że do pani Barbary Krawczyk. 
         Kontynuując obrady pan przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
         Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 
0 (radna Maria Woźniak była nieobecna na sali obrad podczas głosowania i nie brała 
w nim udziału). 
Uchwała Nr XXVIII/188/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
         Po głosowaniu pan Mariusz Grunt zwrócił się z pytaniem do sołtysów, czy byliby 
zainteresowani pobieraniem opłaty śmieciowej w drodze inkasa w zamian za prowizję. 
         Pan Marian Okraj – sołtys Pożóg oznajmił, że byłby to najprostszy sposób 
pobierania opłaty, natomiast pani Helena Frankiewicz zasugerowała zbieranie opłaty 
razem z podatkiem gruntowym czyli raz na kwartał. 
         Prawnik wyjaśniając tą kwestię oznajmił, że decyzja zostanie podjęta po analizie    
i konsultacji, sugerując jednocześnie zbieranie opłaty za odpady raz na dwa miesiące. 
 
Do punktu 11-go. 
 
          Odpowiedzi na wnioski radnych zgłoszone na XXVII sesji Rady Gminy Gnojno. 
           Do zgłoszonych wniosków, które stanowią załącznik do protokołu, odniosła się 
pani wójt i stwierdziła m.in.: 
- ustawienie fotoradaru jest zadaniem własnym gminy i należy do jej kompetencji; koszt 
zakupu fotoradaru wynosi około 200.000,00 zł (wniosek zgłosił radny Krzysztof 
Musiał); 
- doły w drodze obok posesji państwa Domagałów przy użyciu koparki i zagęszczarki 
wyrówna firma do tego uprawniona (wniosek radnego Jerzego Gierczaka); 
- spotkanie z najemcami lokali komunalnych w Domu Nauczyciela w Gnojnie zostało 
zwołane na dzień 2. kwietnia br. o godz. 12, natomiast analiza poniesionych kosztów na 
funkcjonowanie szkół w latach 2010-2012 jest w trakcie opracowywania (wnioski 
zgłoszone przez radną Marię Woźniak); 
- do Nadleśnictwa Chmielnik zostało wysłane stosowne pismo dotyczące niszczenia 
drogi w lesie (wniosek pani sołtys z Balic); 
- przepust na Kalebach zostanie zamontowany przy okazji budowy drogi Gnojno-Poręba 
(wniosek pana sołtysa z Gnojna); 
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- montaż ławki na przystanku szkolnym zlecono pracownikom, natomiast rów 
odwadniający zostanie wykonany zgodnie z harmonogramem (wniosek pana sołtysa       
z Woli Bokrzyckiej); 
- wnioski pani sołtys z Rudy oraz pana sołtysa z Zofiówki (dostarczenie kruszywa           
i wyrównanie dziur w jezdni) zostaną zrealizowane po ustąpieniu zimy. 
         W dalszej części obrad pani wójt zwróciła się do zebranych z prośbą o sugestie       
i propozycje dotyczące zapytania ofertowego na dostawę kruszywa dla gminy. 
        Do ww. kwestii odniósł się radny Jerzy Gierczak i przytoczył kilka przykładów 
zapytań ofertowych, w których podano m.in. maksymalne odległości od kopalni 
kruszywa do siedziby zamawiającego. 
        Pani wójt stwierdziła, że takie zapisy można zawrzeć w zapytaniach o cenę a nie    
w ofertach przetargowych, w których obowiązują inne procedury. Kontynuując swoją 
wypowiedź złożyła z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych najserdeczniejsze 
życzenia: zdrowia, mokrego Śmigusa Dyngusa oraz smacznego święconego jajka. 
 
Do punktu 12-go. 
 
         Zapytania i wolne wnioski.         
         Przed przystąpieniem do meritum pan sekretarz odczytał pismo przesłane przez 
Państwową Komisję Wyborczą z którego wynika, że zmian w podziale na stałe obwody 
głosowania można dokonać najpóźniej w 45 dniu przed dniem wyborów (pismo-           
w załączeniu). 
         Zapytania i wnioski zgłosili: 
- Radna Maria Woźniak - ponowiła swój wniosek dotyczący opracowania analizy 
poniesionych kosztów na funkcjonowanie szkół, zgodnie z załączoną tabelą, i prosiła o 
przygotowanie materiałów na następną sesję rady; - wnioskowała, aby po opracowaniu 
projektu uchwały intencyjnej w sprawie sprzedaży lokali komunalnych w Domu 
Nauczyciela w Gnojnie zwołać posiedzenie wszystkich stałych komisji rady, w celu jej 
zaopiniowania; - środki pochodzące z oszczędności po przetargach na zadaniach: 
przebudowa budynku OSP w Gnojnie (ok. 30.000,00 zł) i przebudowa drogi Gnojno – 
Poręba (ok. 50.000,00 zł) przeznaczyć na remont odcinka drogi - od drogi wojewódzkiej 
nr 765 do kościoła w Gnojnie; - umożliwi ć przejście pracownikom DPS, 
pensjonariuszom i mieszkańcom gminy odcinkiem wzdłuż nowo oddanego pawilonu. 
Ponieważ podczas budowy kompletnie zniszczono podbudowę drogi pani radna prosiła, 
aby Komisja Rolnictwa na najbliższym posiedzeniu dotyczącym remontu dróg 
gminnych oszacowała potrzebną ilość kruszywa na ten cel. Zaproponowała, żeby w 
międzyczasie na tym odcinku drogi umieścić obok płotu zbędne płyty chodnikowe. 
Dodała, że to samo dotyczy odcinka drogi od poczty do zakrętu koło Bosia (pobocze 
drogi jest niebezpieczne dla pieszych a na odcinku po drugiej stronie rowu jest duże 
błoto); - wyjaśnić przyczyny ostatniej awarii wodociągu - jakie były szacunkowe straty 
wody i czy ktoś jest za to odpowiedzialny oraz jakie zakresy czynności mają 
konserwatorzy wodociągów; - do końca 2013 roku nie planować podwyżki cen wody 
oraz dążyć do zmniejszenia kosztów jej dostarczania; - podjąć stosowne działania w 
celu przedłużenia pozwolenia wodnoprawnego na odprowadzenie ścieków                     
z oczyszczalni przyobiektowej przy Szkole Podstawowej w Raczycach rowem 
melioracyjnym do rzeki Wschodniej, którego termin upływa latem 2013 roku; - po 
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zakończeniu sezonu grzewczego 2012/2013 sporządzić rozliczenie kosztów wg tabel 
sporządzanych w poprzednim sezonie; w kosztach uwzględnić podatek VAT. 
- Radny Stanisław Wcisło, nawiązując do wniosku pani sołtys z Balic dotyczącego 
niszczenia drogi przez robotników leśnych, zaproponował wystąpić z wnioskiem do 
Powiatowego Zarządu Dróg o wykonanie przepustów przy drodze powiatowej Gnojno-
Balice (w lesie). W celu oceny sytuacji zorganizować na miejscu spotkanie z udziałem 
przedstawiciela gminy, radnych i pani sołtys z Balic oraz, w miarę możliwości, 
przedstawiciela Nadleśnictwa i PZD. 
- Radny Jerzy Klamczyński zgłosił, że drogą od Janowic Poduszowskich do Falek nadal 
jeżdżą samochody ciężarowe o dużym tonażu i niszczą asfalt. 
- Radny Stanisław Wesołowski wnioskował o pilny przyjazd Komisji Rolnictwa do 
Gorzakwi i ocenę stanu 8 odcinków dróg gminnych (dojazdy do przysiółków) o 
długości 3,5 km.          
- Pan sołtys z Pożóg ponowił wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi 
Gnojno – Pożogi oraz o wyrównanie koparką kolein na odcinku drogi dojazdowej do 
pól (od zbiornika ppoż. w stronę posesji państwa Wójcików). 
- Pani sołtys z Raczyc wnioskowała o udrożnienie studzienki zbierającej wodę z pól, 
znajdującej się obok posesji państwa Trelów. 
- Pan sołtys z Woli Bokrzyckiej wnioskował o uzupełnienie ubytków w jezdni na 
moście oraz podniósł sprawę podatku od nieruchomości i zapytał, czy sąsiednie gminy 
płacą podatek, czy też nie. 
- Do ostatniej kwestii odniósł się pan przewodniczący i oznajmił, że na terenie gminy 
Gnojno wprowadzono obligatoryjnie podatek od nieruchomości w celu 
zrekompensowania niskich stawek podatku rolnego.  
- Pani sołtys z Januszowic wnioskowała o wykonanie przepustu przy drodze gminnej 
Raczyce – Januszowice. 
- Pani sołtys z Poręby postulowała o poszerzenie jezdni na łuku (w miejscu zjazdu z 
drogi powiatowej w stronę Poręby). 
-.Radny Jerzy Gierczak podkreślił, że w przetargu na rozbudowę oświetlenia ulicznego 
na terenie gminy nie ujęto miejscowości Ruda i Wólka Bosowska mimo, że 
przeznaczyły na ten cel środki z funduszu sołeckiego. Postulował ponadto o wystąpienie 
z pismem do Dyrekcji Kolei Państwowych w sprawie montażu oświetlenia na 
przejeździe kolejowym w Raczycach. 
- Radny Stanisław Wcisło prosił o montaż zakupionej lampy ulicznej w miejscowości 
Bugaj oraz instalację lampy obok posesji pani Fornalczyk. 
         Przed zakończeniem obrad pan przewodniczący złożył wszystkim zebranym 
życzenia: zdrowych i wesołych Świąt Wielkanocnych. 
 
Do punktu 13-go. 
 
         W związku z omówieniem wszystkich punktów porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr Terlecki dokonał zamknięcia XXVIII sesji. 
Na tym protokół zakończono podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                               Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                  Piotr Terlecki 
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